
Protokół Nr 6/19

z  posiedzenia  Komisji  Oświaty  Kultury i  Sportu,  które  odbyło  się  w dniu  17.06.2019r.
o godz. 8,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 3.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r. -
projekt nr 4.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  nr  VII/91/19  Rady  Miejskiej
w Pabianicach z dnia 15 maja 2019r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie
Gminy Miejskiej Pabianice na rok 2019r.

5. Sprawy różne:

Ad.1
Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Marczak  (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała
radnych i gości. 
Do porządku obrad (zał. nr 2) nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad. 2
Zaopiniowanie   projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 3 (  zał nr 3)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)
omówiła projekt ww. uchwały.
Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej  -  W  związku  z  podpisaną  umową  pomiędzy
Wojewódzkim  Urzędem  Pracy  a  Miastem  Pabianice  na  realizację  projektu
dofinansowanego  z  budżetu  UE  pn.  „Nie  ma  jak  rodzina  pabianicki  program
usług wspierających"  wprowadza  się  w  2019  r.  środki  z  budżetu  UE  w  wysokości
624.636,50 zł.  Realizację  projektu  przewidziano na lata  2019-2021.  Całkowita  wartość
projektu 2.220.638,50 zł  w tym: dofinansowanie UE -  1.887.648,50 zł,  wkład własny -
332.990,00 zł. 
MOSIR - W wyniku zaokrągleń w zapłacie podatku VAT, wystąpiła konieczność przesunięć
pomiędzy  paragrafami  z  czwartą  cyfrą  „7"  i  „9"  na  zadaniu  pn.  „Turystyczne
zagospodarowanie terenów rekreacyjnych „Lewityn" w Pabianicach".
WliE  -  W  związku  z  rezerwą  w  2019  r.  środków  pierwotnie  planowanych  w  ramach
umowy PPP na projekcie pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach
użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskiej  Pabianice",  dokonuje  się  przeniesień  kwoty
94.691,49  zł.  z  grupy  „wydatki  inwestycyjne  na  programy  finansowane  z  udziałem



środków,  o  których  mowa  w  art.  5  ust.  1  pkt  2  i  3"  do  grupy  „wydatki  inwestycyjne
i zakupy inwestycyjne" w obrębie tej samej klasyfikacji budżetowej dz.801, rozdział 80195
na wykonanie robót dodatkowych nie objętych zamówieniem podstawowym w SP Nr 17.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 3
Zaopiniowanie   projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 4 (  zał nr 4)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 120.362,88 zł w następujących pozycjach:
dochody bieżące:
- Przedszkole Nr 5, 6 w związku z przyznanym odszkodowaniem przez ubezpieczyciela
ERGIO HESTIA - 10.362,00 zł, 
- Przedszkole Nr 14 w związku z uzyskaniem przychodów z tytułu refakturowania kosztów
jakie placówka poniosła w 2018 r w wyniku prac termomodernizacyjnych - 20.676,00 zł,
- Szkoła Podstawowa Nr 17 - dochody z tytułu wpłat za legitymacje i świadectwa szkolne -
250 zł; 
dochody majątkowe: 
- udział własny mieszkańców z związku z realizacją zadania w ramach inicjatywy lokalnej -
ul. Ogrodowa - 12.000,10 zł i ul.20 Stycznia - 55.257,75 zł,
- niewykorzystane środki z roku wydatków niewygasających - 21.817,03 zł.

II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 120.362,88 zł z następujących pozycjach:
1. wydatki majątkowe - Zarząd Dróg Miejskich: 
- Przebudowa dróg gminnych - 67.257,85 zł,
- zakup programu do ewidencji dróg gminnych - 21.817,03 zł;

2. wydatki bieżące - Wydział Edukacji Kultury i Sportu:
- Szkoła Podstawowa Nr 17 - zakup energii - 250 zł,
- Przedszkole Miejskie Nr 5 - zakup usług remontowych - 5.304,00 zł,
- Przedszkole Miejskie Nr 6 - zakup usług remontowych - 5.058,00 zł,
- Przedszkole Miejskie Nr 14 - zakup energii - 20.676,00 zł.

III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień:
Zmniejszenia:
Referat  Planowania  i  Sprawozdawczości  Budżetu-  przeniesienie  środków w wysokości
24.612,12 zł z rezerwy inwestycyjnej;
Wydział  Infrastruktury  Technicznej  i  Komunikacji  z  zadania  „Modernizacja  i  rozwój
komunikacji miejskiej w Pabianicach " - 34.570,85 zł wydatki majątkowe; 
Straż  Miejska  -  z  zadania  „Zakup  samochodu  z  zabudową  specjalną"  -  14.000,00  zł
wydatki majątkowe; 
Wydział  Inwestycji  Miejskich z zadania: „Koncepcja architektoniczna zespołu budynków
kompleksu oświatowego " - 20.000 zł, wydatki majątkowe; 
Wydział  Ochrony  Środowiska  z  zadania:  „Utrzymanie  elementów  wyposażenia  na
terenach zieleni miejskiej" - 50.000 zł, wydatki bieżące. 



Zwiększenia: 
Pozyskane środki przeznacza się na: 
- wydatki majątkowe - Zarząd Dróg Miejskich - zakup oprogramowania do ewidencji dróg -
73.182,97 zł;
-  wydatki  majątkowe  -  Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji  na  zadanie  pn:  „  Montaż
oświetlenia bocznego boiska" w celu zapewnienia odpowiednich warunków treningowych
- 70.000,00 zł.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały    zmieniającej uchwałę Nr VII/91/19 Rady Miejskiej
w     Pabianicach  z  dnia  15  maja  2019r.  w  sprawie  określenia  wykazu  kąpielisk
na     terenie Gminy Miejskiej Pabianice na rok 2019r. z autopoprawką (zał. nr 5)

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Pan Piotr Adamski (dalej: Dyrektor
MOSiR) omówił projekt ww. uchwały.

Ze względu na to, że uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie
Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  rok  2019  wymaga  nadania  jej  rangi  aktu  prawa
miejscowego niezbędne  jest  dokonanie  zmian  jak  w  treści  uchwały.  Główna  zmiana
dotyczy § 4 uchwały, jeśli chodzi o zapisu terminu jej wejścia w życie. Zmienia się także
termin otwarcia kąpieliska, zgodnie z zaistniałym stanem faktycznym. Pozostałe zmiany
są zmianami jedynie redakcyjnymi.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  z  doniesień  prasowych  wiemy,  że  MOSiR  ma  problemy
z ratownikami, z zapewnieniem ilości, czy to już są problemy przeszłe, rozwiązane, jakieś
szczegóły?

Dyrektor  MOSiR:  problem  z  ratownikami  występuje  od  kilku  lat,  od  momentu  zmiany
ustawy  w  2012r.,  która  zupełnie  zmieniła  system  ratownictwa  w  Polsce.  Kiedyś  był
ratownik  młodszy,  ratownik  starszy,  młodzież  musiała  wyrabiać  godziny  i  do  tego
zawodu, oprócz  skończenia  kursu  i  chęci,  nie  trzeba  było  dodatkowych  kosztownych
uprawnień.  Natomiast  dzisiaj  wygląda  to  tak,  że  ratownik  wodny  musi  mieć  kurs
pierwszej pomocy, który kosztuje prawie tysiąc złotych, kurs ratowniczy, który tez około
tysiąca  złotych  kosztuje,  do  tego  dodatkowe  uprawnienia  typu:  żeglarz,  sternik
motorowodny nurek, płetwonurek lub inny, to też kosztuje około tysiąca zł  i  oczywiście
trwa.  Dodatkowo musi  być  zrzeszony w wopr,  który ma uprawnienia  do  wykonywania
takiego  ratownictwa,  nasz  pabianicki  nie  ma.  Zatem  musi  mieć  te  cztery  rzeczy,
kosztowne i  czasochłonne,  natomiast  stawki,  które proponujemy w wakacje są  na tyle
niskie,  że  nie  pozwalają  odrobić  tego.  Dlatego problem ratowników występuje  w całej
Polsce,  Łódź  radzi  sobie  w  ten  sposób,  że  zawiera  umowę  z  podmiotem
wyspecjalizowanym, czyli wopr, płaca stawki praktycznie 2,5 raza większe niż Pabianice.
My  próbujemy  załatwić  sprawę  ratownikami,  zatrudnionymi  na  naszej  pływalni,
natomiast ja  tez  muszę  przestrzegać  przepisów kodeksu  pracy  i  udzielić  tym  ludziom
urlopu, pływalnia jest nieczynna w lipcu i najczęściej w tym okresie wykorzystują urlop.
Problem  jest  też  w  tym,  że  ratownik  pływalni  na  urlopie  nie  może  pracować
na kąpielisku. Od  stycznia  szukamy  ratowników,  prowadzimy  rozmowy  i  chciałbym
zapewnić,  ze  na  lipiec  mamy  100%  zabezpieczenia  ratowniczego,  na  sierpień  90%,
wydaje mi  się,  że  to  dopniemy.  Płacimy  około  20  zł/h  brutto.  Ta  grupa  zawodowa
się skurczyła, dlatego stawki poszły w górę. 



Radna  Bożenna  Kozłowska:  ilu  osobowa  będzie  ta  obsada  ratowników  na  miesiąc
i co w sytuacji, gdy któryś się np. pochoruje?

Dyrektor  MOSiR:  musi  być  2  ratowników,  jeśli  się  pochoruje  to  będzie  kłopot.  Jeśli
nie będzie  zapewnionej  obsługi  ratowniczej,  ktoś  się  rozchoruje,  odmówi  bądź  inna
nieprzewidziana sytuacja, wówczas kąpielisko nie będzie działać.

Radny Włodzimierz Stanek: a czy rozważali Państwo taką możliwość, jaka realizowana
jest  np.  w Łodzi,  gdzie  mosir-y  podpisują umowy albo ze  strażą miejską albo  policją,
gdzie policjanci,  którzy  mają  takie  uprawniania,  za  dodatkowe  wynagrodzenie  pracują
na kąpieliskach. Z tego, co wiem pabianiccy strażnicy miejscy nie chcą, ale czy były takie
rozmowy z policją podejmowane.

Dyrektor  MOSiR:  odbyło  się  takie  spotkanie,  nawet  w  szerszym  gronie,  ponieważ
powiadomiliśmy też  ochotnicze  straże  pożarne,  stowarzyszenia,  wojsko.  Na  spotkanie
przyszły  dwie  osoby,  które  były  ewentualnie  zainteresowane,  gdybyśmy  sfinansowali
im te szkolenia i kursy. Natomiast braliśmy pod uwagę opcje sfinansowani, ale musi być
więcej osób chętnych.

Przewodnicząca Komisji: dziękuję, przejdźmy do zaopiniowania.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały –8, przeciw - 0, wstrzymało
się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Sprawy różne:

Przewodnicząca  Komisji:  otrzymaliście  Państwo  ofertę  wypoczynku  dla  dzieci
w mieście (zał. nr 6), rożnych zajęć proponowanych przez miejskie jednostki skierowane
do uczniów. Czy są do tego jakieś pytania? Nie było.

Przewodnicząca Komisji zakończyła posiedzenie Komisji o godz. 8,15.

Protokołowała:                                                                Obradom przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                                                                  Iwona Marczak


